

Vedr. lokalafdelingens bestyrelsesmøde fredag d. 4/4 2025 kl. 9:30-12:00 i Huset			
Mødeleder: Formanden	Referent: Henrik	Kost: Kaffe m. brød	Mødeform: Fysisk
Deltagere:	Bestyrelsesmedlemmer: Stig Ryhl, Henrik Jarlbæk, Nina Hansen, Marianne Rasmussen, Steffen Richter Nielsen og Peter Jonassen		
	Suppleanter: Elisabeth Øie Eriksson og Inge Olsen		
Fraværende/afbud:	Jan Visholm		

	Dagsorden	Referat / beslutning	Tovholder(e)
1	Godkendelse af dagsorden	Godkendt	-
2	Aktuelt medlemstal	2.797	Stig
3	Økonomi	93.706 kr. i banken. Vi efterlyser økonomiske oversigter – hvad bruges der penge på, og hvad kommer der ind. Lidt mere detaljeret end blot 1 tal. Vi forventer at få en god indsigt ved hvert møde.	Thomas / Stig
4	Opgavefordeling i bestyrelsen – hvem har hvad som sit særlige område? Se bilag	Opgavefordelingen blev revideret – se medsendte fil med oversigten	-
5	Årsmøde 2025 – evaluering	Beretning fortælles godt (bestyrelsesmedlemmerne optræder på skift). Det skal være platter og ikke buffet Husk at samle papirer med forslag og kommentarer på/fra bordene Mikrofoner fungerer ikke godt nok Annoncering var ikke i avisen rettidigt – ordlyden er også vigtig Der skal også være opslag i Huset.	-
6	Husets fremtid – status (Henrik)	Kommunalbestyrelsen har endeligt godkendt overdragelsen til den nye forening, der fremover skal drive Huset og leje det ud til både Ældre Sagen og andre. Den præcise overtagelsesdato kendes endnu ikke. Der er indsendt ansøgning til Nordea-fonden vedr. støtte til et nyt tag. Der bliver snart indsendt ansøgning til den lokale Keld Mortensens fond om penge til en stolelift til 1.sal. Kommunen vil blive ansøgt om midler til markedsføring af de nye muligheder Huset vil tilbyde vedr. udlejning. Der skal også sendes ansøgning til Fanefjordfonden. Der indsamles tilbud vedr. de forskellige renoverings- og forbedringsopgaver, så der er et "katalog", der kan anvendes ved fondsansøgninger. Der er nu 162 medlemmer og der er åbnet en konto Møns Bank, Mobile-Pay-nummer følger snarest.	Henrik

7	Husets drift – noget at bemærke?	<i>Brug af køkkenet skal præciseres – Nina og Marianne udarbejder et køkkenreglement. Som forberedelse til fremtidig udlejning af Huset efterlyste Henrik en statusopgørelse over service og andet køkkenudstyr. Marianne udarbejder en statusliste.</i>	<i>Henrik</i>
8	Gensidig orientering om vores faste aktiviteter i Huset og andre steder (alle)	<i>Peter er startet med sit cykelhold – det tager nok lidt tid før der kommer mange. Mandagscafeen er stadig en stor succes.</i>	-
9	Frivilligpleje	<i>i.a.b.</i>	-
10	Nyt vedr. faste eksterne relationer:	<i>I klub 44%-samarbejdet skal der udarbejdes spørgsmål til kommunalpolitikkerne i anledning af det kommende valg. Møder ønskes lagt sidst i september og oktober. Måske som en slags "speed-dating" med politikere.</i>	-
	Koordinationsudvalget , herunder Ældrepolitisk (ÆP) udvalg og Vordingborg Kommune. (Nina)	<i>Møde med Mikael Smed – der har intention om at mødes med alle foreninger. Vores forskellige områder blev fremlagt og der blev lyttet.</i>	<i>Nina</i>
	Ældre Sagens Distrikt 7 (Stig)	<i>Årsmøde afholdes torsdag den 10. april. Sundhedsudvalget skal reorganiseres i anledning af Sundhedsreformen.</i>	<i>Stig</i>
	Landsorganisationen (Stig)	<i>Der arbejdes en del i relation til de nye love på ældre- og sundhedsområdet.</i>	<i>Stig</i>
11	Datoer der skal huskes	<i>Folkemøde Møn 22/8 – 23/8 Danmark Spiser Sammen torsdag 6/11 kl. 12:30 – Elisabeth reserverer Thorsvang Frivilliges Høstfest fredag 12/9 kl. 12:30 på Thorsvang</i>	-
12	Husets telefon passes til næste møde af	<i>Stig</i>	-
13	Næste bestyrelsesmøde afholdes	<i>Temamøde vedr. betalinger for brug af Huset afholdes tirsdag 22/4 kl. 12 Næste ordinære bestyrelsesmøde: fredag den 2. maj kl. 9:30 – 12:00</i>	-
14	Eventuelt	<i>Forslag om et todages møde afholdt af Ældre Sagen vedr. bestyrelsessamarbejde blev taget godt imod, men de foreslåede datoer passer ikke med bestyrelsens forskellige kalendere. I stedet vil Stig kontakte ÆS-konsulent Bente Petersen for at bede hende deltage i et møde hos os, hvor mødets emne er bestyrelsessamarbejde.</i>	-

Gode ideer og udestående opgaver fra tidligere bestyrelsesmøder:

5/4 2024: Foto af bestyrelsen i gangen + på hjemmesiden – bestyrelsen (minus Jan Visholm) blev fotograferet efter mødet.

3/5 2024: Der mangler underviser til spansk

2/8 2024: Udlægning af fiberdug under rampen op til hoveddøren – Peter Jonassen og Henrik Jarlbæk arbejder på det

1/11 2024: Udarbejdelse af årshjul både for aktiviteter og økonomi (oplæg fra Stig)

1/11 2024: Afsyring af ydermure, der hvor de er fuget i efteråret

1/11 2024: Havemand til afløser for Jørgen Kjelkvist søges

29/11 2024: Oprettelse af ad-hoc vedligeholdelsesgruppe for Huset – både indvendig og udvendig

29/11 2024: Analyse af udgifter og deltagerpriser for de enkelte aktiviteter – der afholdes ekstraordinært møde herom den 22. april

Opgavefordeling vedr. Husets drift:

- Husets kalender – Stig Ryhl
- Kontakt til rengøringsfirma – Marianne Rasmussen
- Indkøber af kaffe, papirvarer og rengøringsvarer - Kirsten Johansson
- Større indkøb via internettet – Henrik Jarlbæk
- Reolen i entreen – Nina Hansen
- Vedligehold – Henrik Jarlbæk
- Havemand - ????